
 

 

ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 19Απριλίου 2024 

 

ΠΡΟΣ: Τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

ΘΕΜΑ: Άμεση συμμόρφωση του Υπουργείου Περιβάλλοντος στις 

αποφάσεις του Συμβουλίου της Επικρατείας για το bonus δόμησης του 

ΝΟΚ 

 

Αξιότιμε κ. Υπουργέ 

Οι πρόσφατες αποφάσεις 293/2024 και 310/2024 του Ε’ Τμήματος του 

Συμβουλίου της Επικρατείας, οι οποίες έκριναν ως αντίθετo στο άρθρο 24 του 

Συντάγματος το λεγόμενο  «bonus» που προβλέπεται συνδυαστικά σε άρθρα 

του Νέου Οικοδομικού Κανονισμού (ν. 4067/2012) συνιστά σοβαρή υπόμνηση 

εκ μέρους του Έλληνα δικαστή ότι η παρούσα πολεοδομική πολιτική ασκείται 

κυρίως με γνώμονα την άκρατη οικονομική εκμετάλλευση σε βάρος του 

πολεοδομικού και περιβαλλοντικού κεκτημένου. 

Το Υπουργείο Περιβάλλοντος σε ανακοίνωσή του, στις 19 Μαρτίου 2024 

δήλωσε ότι μέχρι την έκδοση της απόφασης της Ολομέλειας του Συμβουλίου 

της Επικρατείας δεν έχει σκοπό να προβεί σε άμεση νομοθετική πρωτοβουλία, 

συμπληρώνοντας ότι οι διατάξεις του ΝΟΚ εξακολουθούν και ισχύουν κανονικά. 

Εξήγγειλε, δε, τη σύσταση ομάδας εργασίας που θα επανεξετάσει τα κίνητρα 

που παρέχει ο υφιστάμενος ΝΟΚ. 
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Επειδή η στάση αδράνειας που έχει επιλέξει το Υπουργείο όχι μόνο δημιουργεί 

ανασφάλεια δικαίου αλλά και τροφοδοτεί την ένταση ανάμεσα στην τοπική 

αυτοδιοίκηση και τους επιστημονικούς και επαγγελματικούς φορείς της χώρας. 

Επειδή η υπερδόμηση με το πρόσχημα σημειακών περιβαλλοντικών 

αντισταθμισμάτων έχει οδηγήσει σε σοβαρή οικιστική υποβάθμιση με μείζονες 

κοινωνικές συνέπειες στις περιοχές εφαρμογής του bonus δόμησης 

Ερωτάσθε κ. Υπουργέ 

1. Ποιες ειδικότερες νομοθετικές πρωτοβουλίες συμμόρφωσης προς τις 

293/2024 και 310/2024 του Ε’ Τμήματος του Συμβουλίου της 

Επικρατείας προσανατολίζεται το Υπουργείο; 

2. Προτίθεστε να προβείτε σε αναστολή έκδοσης των οικοδομικών αδειών 

μέχρι την απόφαση της Ολομέλειας του Συμβουλίου της Επικρατείας; 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

 

Μανώλης Χριστοδουλάκης 
 




